
PROTOKÓ Ł NrXII/2019 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 24 września 2019 r. 

XII/2019 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin. 

Godzina rozpoczęcia - 12.05 
Godzina zakończenia - 13.50 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Lista obecno ści stanowi załącznik itr 1 do niniejszego protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym o 
godz. 12.05 otwarcia XII/2019 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - 
Pani Anna Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Pana Boles ława Helwiga - Kierownika S łużby Drogowej PZD w Swidwinie 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Srodowiskowego Domu Samopomocy 

w Klępczewie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunalnej UG 

Swidwin 
- Panią  Agnieszkę  Brodowską  - Kierownik Biura LGD „Powiatu Swidwi ńskiego" 

Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca Rady stwierdzi ła prawomocno ść  obrad. 

Nieobecni radni: Jan Kulikowski. 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XI/2019 z dnia 16.09.2019 r. wyłożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 



Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porz ądku obrad. Wobec braku uwag 
Przewodnicząca stwierdzi ła, że porządek obrad jest porz ądkiem obowiązuj ącym. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Informacja z dzia łalności Lokalnej Grupy Działania „Powiatu Świdwińskiego". 
5. Informacja z wykonania bud żetu gminy za I pó łrocze 2019 r. 
6. Informacja Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
7. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Czas dla samorządów. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Podj ęcie uchwał  w sprawie: 

1) w sprawie zasi ęgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach 
na ławników, 

2) w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwole ń  na sprzedaż  napojów alkoholowych na 
terenie Gminy Swidwin, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 położonego w 
budynku nr 8 w miejscowo ści Kluczkowo oraz okre ślenie wysoko ści stawki bonifikaty 
od ceny sprzedaży, 

4) w sprawie przyj ęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 
Gminy na lata 2019-2024, 

5) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2019. 
12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak wraz z Wójtem Panem Kazimierzem 
Lechockim złożyła gratulacje Panu Lechowi Lipce, So łtysowi Sołectwa Berkanowo za 
uzyskanie tytułu laureata w konkursie „So łtys Roku" 2019 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że Zespół  Ludowy 
„Dąbrowiacy" z Rusinowa zdoby ł  I miejsce podczas XVII Spotkania Artystycznego Seniorów w 
Międzyzdrojach pokonuj ąc ponad 40 zespo łów z całej Polski. Przewodnicz ąca pogratulowała 
sukcesu, a radni nagrodzili brawami. 

Ad. 4. INFORMACJA Z DZIAŁALNOŚCI LOKALNEJ GRUPY DZIAŁANIA 
„POWIATU ŚWIDWIŃSKIEGO" 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Panią  Agnieszkę  
Brodowską  - Kierownik Biura Lokalnej Grupy Dzia łania „Powiatu Swidwi ńskiego". 

PRZERWA TECHNICZNA 12.10 - 12.15 
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Pani Agnieszka Brodowska przedstawi ła w formie multimedialnego pokazu slajdów informacj ę  
z działalności Lokalnej Grupy Dzia łania „Powiatu Swidwi ńskiego" (załącznik nr 2). 

Ad. S. INFORMACJA Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ZA I PÓŁROCZE 2019 R. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Skarbnik Gminy 
Panią  Renatę  Kamińską . 

Pani Renata Kamińska poinformowała, że budżet gminy Świdwin na 2019 r. zosta ł  przyj ęty 
uchwałą  nr III/30/2018 z dnia 28.12.2018 r. i wyniós ł  odpowiednio po stronie dochodów 
26.900.595,00 zł, a po stronie wydatków 26.733.595,00 zł . W ciągu pierwszego pó łrocza budżet 
gminy uległ  zmianom i został  zwiększony o kwotę  1. 162.777,75 A. Po dokonanych zmianach 
budżet gminy zamyka si ę  kwotami po stronie dochodów 28.063.372,75 z ł, a po stronie 
wydatków 27.896.372,75 zł  i zamyka się  nadwyżką  budżetową  w wysoko ści 167.000 zł . 
Natomiast realizacja dochodów i wydatków wed ług sporządzonych sprawozdań  finansowych - 
zrealizowano po stronie dochodów kwot ę  14.139.530,66 zł, a po stronie wydatków 
12.982.278,28 A. W I pó łroczu dochody zrealizowano na poziomie 50,4% planu rocznego, gdzie 
dochody bieżące wykonano w wysoko ści 13.853.291,30 zł, a dochody maj ątkowe w kwocie 
286.239,36 A. Wpływy z zaplanowanych podatków na kwot ę  4.824.800,00 z ł  zrealizowano w 
wysokości 2.568.496,79 z ł, czyli 53,2%. Wpływy z opłat na plan 758.000 z ł  wykonano na kwotę  
403.283,64 zł . Wpływy z udziału w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa na plan 
3.367.000,00 zł  wykonano 1.662.599,66 z ł  co stanowi 49,4%. Wp ływy w postaci subwencji 
ogólnej na plan 6.828.089,00 z ł  zrealizowano w 55,3%. Po stronie wydatków I pó łrocze 
zamknęło się  na poziomie 46,5% w kwocie 12.982.278,28 zł  z czego wydatki bie żące to kwota 
12.809.315,76 zł a wydatki maj ątkowe wykonano w kwocie 172.962,52 z ł . 
Realizowano wydatki w takich dzia łach jak rolnictwo i łowiectwo, z przeznaczeniem na 
utrzymanie urządzeń  melioracyjnych wodnych, izby rolnicze - przekazywanie do izb rolniczych 
w wysoko ści 2% uzyskanych wp ływów z podatku rolnego, realizacja programów w ramach 
programu rozwoju obszarów wiejskich, realizowano wydatki wytwarzanie i zaopatrzenie w 
energię  elektryczną  (gmina dopłaca do ceny wody dla spó łki obsługującej wodociągi i 
oczyszczalnie gminne), ponoszono wydatki na transport i łączność  z przeznaczeniem na drogi 
publiczne gminne i na pozostałą  działalność . Ponoszono wydatki na gospodark ę  mieszkaniową  z 
przeznaczeniem na wycen ę  działek, wyrysy działek do sprzedaży oraz wydanie decyzji o 
warunkach zabudowy, koszty notarialne, og łoszenia prasowe, koszty post ępowań  sądowych. W 
pozostałej działalno ści w I pó łroczu rozpocz ęto inwestycj ę  pn. „Termomodernizacja obiektów 
użyteczno ści publicznej. Szko ła podstawowa w miejscowo ści Oparzno". Wydatki będą  w II 
półroczu, obecnie inwestycja jest na poziomie rozliczenia. W dziale informatyka realizacja 
projektu „Ja w internecie" (wydatki w II pó łroczu). W dziale Administracja publiczna środki 
przeznaczone były na zadania zlecone przez administracj ę  rządową, wydatki skierowane na rad ę  
gminy, na urząd gminy, na promocj ę  gminy i pozostałe wydatki administracyjne. W dziale 
Urzędy naczelnych organów w ładzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz s ądownictwa 
wydatki były z przeznaczeniem na aktualizacj ę  rejestru wyborców i wybory do rad gmin oraz 
wybory do parlamentu europejskiego. Ponoszono równie ż  wydatki na bezpieczeństwo publiczne 
i ochronę  przeciwpożarową  z przeznaczeniem na ochotnicze straże pożarne, na straż  gminną  i 
zarządzanie kryzysowe. W dziale Obs ługa długu publicznego spłacane są  odsetki od 
zaciągniętych kredytów i po życzek, emisji obligacji oraz zabezpieczenie wp łaty z tytułu 
poręczeń  i gwarancji. W dziale Ró żne rozliczenia - utworzenie rezerwy ogólnej. Ponoszono 
wydatki na O światę  i wychowanie z przeznaczeniem na szko ły podstawowe, oddzia ły 
przedszkolne, przedszkola, punkty przedszkolne, gimnazja, dowo żenie uczniów, dokszta łcanie i 
doskonalenie nauczycieli. W dziale Ochrona zdrowia ponoszono wydatki z przeznaczeniem na 
usługi stomatologiczne dla dzieci ze szkó ł  gminnych, realizacj ę  programów mających na celu 
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przeciwdziałanie narkomanii i alkoholizmowi. Ponoszono wydatki na Pomoc spo łeczną  z 
przeznaczeniem na odp łatność  gminy za pobyt w domu pomocy społecznej, o środki wsparcia 
(SDS w Kłępczewie), sk ładki na ubezpieczenia zdrowotne, zasi łki i pomoc w naturze, dodatki 
mieszkaniowe, zasi łki stałe, wydatki na o środki pomocy spo łecznej, us ługi opiekuńcze i 
specjalistyczne us ługi opiekuńcze oraz realizacja programu pomoc pa ństwa w zakresie 
dożywiania. W dziale Pozosta łe zadania w zakresie polityki spo łecznej z przeznaczeniem na 
realizacj ę  projektu w ramach PROW FS „Akademia aktywno ści podążaj ąc za zmianami" - 
wartość  projektu w 2019 r. to 217.725,00 A. Realizacja projektu w ramach Programu 
Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój „ABC dobrej organizacji" - warto ść  projektu w 2019 r. 
to 207.550,00 A. Ponoszono też  wydatki na pomoc materialną  dla uczniów czyli stypendia oraz 
stypendia motywacyjne. Ponoszono wydatki w dziale Rodzina tj. świadczenia wychowawcze 
świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego, sk ładki na ubezpieczenia 
emerytalno-rentowe, fundusz alimentacyjny, karta du żej rodziny, wspieranie rodziny, rodziny 
zastępcze, działalność  placówek opiekuńczo-wychowawczych. W dziale Gospodarka komunalna 
i ochrona środowiska ponoszono wydatki na gospodark ę  ściekową  i ochronę  wód, gospodarkę  
odpadami, o świetlenie placów i dróg, ochron ę  środowiska i schroniska dla zwierząt. W dziale 
Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego ponoszono wydatki na świetlice gminne i biblioteki. 
W dziale Kultura fizyczna i sport - dotacje przekazywane dla klubów sportowych z terenu gminy 
i wydatki związane z organizacj ą  imprez sportowych oraz realizacja programu w sferze kultury 
fizycznej. 

Ad. 6. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pan Tomasz Makowski - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony 
Srodowiska, Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że w okresie 
międzysesyjnym Komisja spotka ła się  w dniu 11.09.2019 r. Na posiedzeniu Komisja zapozna ła 
się  z informacj ą  z działalności Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej oraz omówi ła projekt 
uchwały w sprawie przyj ęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy na lata 2019-2024. 

Pan Antoni Giluk - Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformowa ł , że w okresie mi ędzysesyjnym Komisja 
spotkała się  w dniu 18.09.2019 r. Na posiedzeniu Komisja zapoznała się  z informacj ą  o realizacji 
zaplanowanych inwestycji w Gminie Swidwin za I pó łrocze 2019 r., informacj ą  na temat 
przedsiębiorczo ści, rozwoju gospodarczego, handlu i us ług w 2019 r. oraz dokonała analizy 
wykonania budżetu gminy za I pó łrocze 2019 r. 

Pani Halina Cybul - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowa ła, że w okresie 
międzysesyjnym Komisja zajmowała się  tematem gospodarowania mieniem komunalnym tj. 
dochodami i wydatkami zwi ązanymi z mieniem komunalnym za 2018 r. Analizuj ąc 
przedstawione dokumenty komisja nie dopatrzy ła się  uchybień  w gospodarowaniu mieniem 
komunalnym, sprzedaż  mienia komunalnego odbywała się  na podstawie uchwał  rady gminy. 
Ponadto Komisja rozpocz ęła kontrolę  wpływów z tytułu podatków za 2018 r., ulg i umorze ń  
oraz kontrol ę  wydatków urzędu gminy za liii kwartał  2019 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie mi ędzysesyjnym 
Rada obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 16.09.2019 r. na którym przedstawiona 
została informacja o realizacji zobowi ązań  podatkowych oraz op łat lokalnych od osób prawnych 
i fizycznych za I pó łrocze 2019 r., dokonano analizy wykonania bud żetu za I pó łrocze 2019 r. 
oraz omówiono projekty uchwa ł  na XII Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 
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Następnie Przewodnicząca poinformowała, że w okresie międzysesyjnym do biura rady 
wpłynęła uchwała składu orzekaj ącego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 18 
września 2019 r. z przebiegu wykonania budżetu i wieloletniej prognozy finansowej w I 
półroczu 2019 r. 

Ad. 7. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pani Anna Pietryka - 
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki Komunalnej UG Swidwin, 
Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
oraz Wójt Pan Kazimierz Lechocki. 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- wszczęto 7 postępowań  o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach bez 
konieczno ści przeprowadzania oceny oddzia ływania na środowisko polegaj ących na 
budowie i eksploatacji elektrowni fotowoltaicznych w miejscowo ściach: Stary 
Przybysław (4 postępowania), Smardzko (2 post ępowania), obręb Rogalino (1 
postępowanie) 

- Gmina Świdwin otrzymała dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie na zadanie polegaj ące na usuwaniu 
barszczu Sosnowskiego - etap II; kwota zadania wynios ła 22.120,00 zł, kwota 
dofinansowania: 16.590,00 zł  (75%); zadanie zosta ło wykonane i rozliczone 

- na bieżąco przyjmowane są  wnioski na dofinansowanie zadania pn. „Czyste powietrze"; 
do chwili obecnej z łożono 2 wnioski; z informacji jakie otrzymano wiadomo, że oba 
wnioski zostały rozpatrzone pozytywnie przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Srodowiska 

- w związku z nowelizacj ą  ustawy o utrzymaniu czysto ści i porządku w gminach w 
referacie trwaj ą  prace nad projektem 5 uchwał  dotyczących gospodarki odpadami; w dniu 
dzisiejszym projekt regulaminu utrzymania czysto ści i porządku w gminie został  
przekazany do sanepidu w celu jego zaopiniowania 

- Gmina wystąpiła do Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie o przyznanie dotacji na zwrot 
podatku akcyzowego dla rolników; kwota dotacji wyniesie 470.033,97 z ł  

- w dniu 17 wrze śnia br. podpisano akt notarialny na sprzeda ż  dla najemcy lokalu 
mieszkalnego nr 1 w budynku nr 39 w Krosinie; w wyniku sprzedaży uzyskano kwotę  
37.305 zł  

- wystąpiono do Krajowego O środka Wsparcia Rolnictwa w Koszalinie o ustanowienie 
służebności drogowej w działce 11/10 której w łaścicielem jest KOWR na rzecz dzia łki nr 
13 w Klępczewie, której w łaścicielem jest Gmina Swidwin; jest to dzia łka o powierzchni 
1,96 ha, którą  gmina przej ęła decyzj ą  komunalizacyjną  w roku 2002; działka niestety nie 
posiada dostępu do drogi; w związku z tym, że jest zainteresowanie w śród mieszkańców 
tą  nieruchomo ścią  Gmina wystąpiła o służebność  drogową  

- przygotowywane i opracowywane s ą  dokumenty do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla inwestycji celu publicznego pn. „Przebudowa 
odgałęzienia linii 110 kV Białogard - Łobez do stacji GPZ Swidwin na lini ę  dwutorową  
110 ky" 

- pracownicy referatu uczestnicz ą  w szacowaniach szkód w uprawach spowodowanych 
przez niekorzystne zjawiska atmosferyczne; na dzie ń  dzisiejszy rozpatrzono 138 
wniosków 

- wydawano postanowienia i decyzje dotycz ące podziału nieruchomo ści oraz 
zaświadczenia do podziałów rolnych 
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- nadawano numery porz ądkowe dla nieruchomo ści 
- wydawano za świadczenia o przeznaczeniu w planie zagospodarowania przestrzennego 

oraz zaświadczenia dla właścicieli gruntów 
- wydawano zezwolenia na usuni ęcie drzew i krzewów 
- prowadzono prace przy remontach i bie żącym utrzymaniu dróg 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia w bie żącym 
okresie: 

- bieżąca obs ługa świetlic gminnych (wynajmy, drobne naprawy, przegl ądy okresowe) 
- dowóz pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 
- organizacja dowozu uczniów z terenu gminy Świdwin do szkół  specjalnych w 

Sławoborzu i Swidwinie oraz innych palcówek o nauczaniu specjalnym 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie 
- realizacja funduszy so łeckich 
- realizacja grantów so łeckich 
- realizacja zadania w ramach Programu Rz ądowego Senior+ w Krosinie 
- trwaj ą  przygotowania do utworzenia placówki Senior+ w Rogalinie (przygotowanie 

dokumentacji) 
- trwaj ą  przygotowania do realizacji zadania w ramach programu „Ja w internecie" (zosta ł  

zakupiony niezbędny sprzęt komputerowy) 
- trwaj ą  prace konserwatorskie placów zabaw na terenie so łectw 
- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych w 

związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 
- złożono wnioski o organizacj ę  robót publicznych 
- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- przygotowano wnioski o p łatność  na dokształcanie pracowników m łodocianych 
- organizacja i wspó łorganizacja wydarze ń  kulturalnych i sportowych: 

- Dożynki Gminne, Gminny Turniej So łectw o Szablę  Wita - Rogalino, 7.09.20 19 r. 
- Dożynki Powiatowe w Świdwinie - przygotowanie stoiska i prezentacji gminy, 

14.09.2019 r. 
- wyjazd 42 osobowej delegacji do gminy partnerskiej Sanitz, 13-15.09.2019 r. 
- Szkolna Powiatowa Liga Pi łki Ręcznej Dziewcząt SP o Puchar Wójta Gminy 

Swidwin - Lekowo, 18.09.2019 r. 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych oraz na 
stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych w bie żącym okresie: 

- zakończono roboty budowlane dla inwestycji pn.: „Terrnomodernizacja szko ły w 
Oparznie" 

- wyłoniono wykonawcę  dla robót polegaj ących na zmianie konstrukcji oraz pokrycia 
świetlicy wiejskiej w Ząbrowie 

- dobiegaj ą  końca roboty budowlane zwi ązane z rozbudow ą  świetlicy 
w Bełtnie 

- oczekujemy na budowę  przyłącza gazu dla świetlicy w Starym Przybys ławiu w celu 
zakończenia inwestycji dla tego obiektu 

- zakończono remont lokalu w Krosinie nr 14 (wymiana m.in. belek stropowych) 
- wyłoniono wykonawcę  kanalizacji w miejscowo ści Niemierzyno; termin zakończenia 

wykonania zadania to 16.12.2019 r. 
- złożono wnioski o dofinansowanie w ramach dzia łania 2.14 Poprawa jako ści powietrza - 

Zachodniopomorski Program Antysmogowy Regionalnego Programu Operacyjnego 
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Województwa Zachodniopomorskiego oraz dzia łania 2.15 Termomodernizacja 
budynków jednorodzinnych - Zachodniopomorski Program Antysmogowy Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 

- w ramach Funduszu Dróg Samorz ądowych - gmina potwierdzi ła gotowość  do realizacji 
inwestycji drogowych pn. „Przebudowa drogi gminnej w m. Bierzwnica dz. Nr 6, 69/2 i 
218, Gmina Swidwin" 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że w dniu 28.09.2019 r. w Gminnej Hali 
Sportowej w Lekowie odbędzie się  spotkanie kó ł  gospodyń  wiejskich. Jest to spotkanie 
ekspertów z Ministerstwa Srodowiska oraz Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska i 
Gospodarki Wodnej z lokalną  społeczno ścią . 
Następnie Wójt poinformował , że w dniu 18.10.2019 r. odb ędzie się  Gminny Dzień  Edukacji 
Narodowej w Publicznej Szkole Podstawowej w Oparznie. 
Wójt Pan Kazimierz Lechocki podziękował  sołtysom, radom so łeckim i społeczno ści lokalnej 
za odpowiedzialne podej ście do tematu modernizacji o świetlenia podczas podziału środków 
funduszu sołeckiego. 
Wójt podziękował  także sołectwom za udzia ł  w dożynkach gminnych i Turnieju o Szabl ę  Wójta 
oraz wszystkim organizatorom i uczestnicz ącym w dożynkach powiatowych w Swidwinie. 

Wójt ponownie pogratulowa ł  sołtysowi Lechowi Lipce zdobycia zaszczytnego tytu łu, jak 
również  pogratulowa ł  Zespołowi „Dąbrowiacy" zaj ęcia I miejsca na konkursie w 
Międzyzdrojach. 

Ad. 8. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że w Cieszynie po zrobieniu chodnika powsta ła luka o 
wielkości ok. 1 metra mi ędzy chodnikiem a drogą  z bruku. Wszyscy kierowcy je żdżą  bokiem, by 
nie najeżdżać  na kamienie, wi ęc zrobi ł  się  rów. Mieszkańcy zapytuj ą, czy ten pas będzie czym ś  
uzupełniony, ponieważ  wykruszaj ą  się  kamienie gdy jeździ ciężki sprzęt. 
Radna zwróci ła się  do Pana Boles ława Helwiga z PZD w Swidwinie z pro śbą  o interwencj ę  w 
sprawie chodnika przy przystanku, który si ę  zapadł . 
Ponadto radna zwróci ła uwagę  na gminną  drogę  w Klępczewie, gdzie w tej chwili je ździ bardzo 
ciężki sprzęt, gdyż  pewien mieszkaniec wozi ziemniaki z pola. Ci ągniki o dużym tonażu mijają  
się  na chodniku, na którym znajduj ą  się  studzienki kanalizacyjne i wje żdżają  na posesje 
mieszkańców. Zdążyli już  zniszczyć  tablicę  ogłoszeniową. Mieszkańcy są  zbulwersowani i z łożą  
petycj ę , by wprowadzić  jakieś  ograniczenia dotycz ące wjazdu i tonażu. Na miejsce został  
wezwany strażnik gminny i zapoznany ze sprawą . 
Radna powiedziała, że mieszkańcy Klępczewa złożyli petycj ę  do Wójta dotyczącą  przej ęcia 
jeziora w Klępczewie i przej ęcia parku. W zwi ązku z tym zapytuj ą, czy w tym temacie zosta ły 
wszczęte jakieś  działania. 

Pan Antoni Giluk poinformował , że trwa drugi etap naboru wniosków na przywrócenie 
zlikwidowanych linii autobusowych i w zwi ązku z tym mieszkańcy Cieszeniewa i okolicznych 
kolonii proszą  samorząd gminny i radnych powiatowych o pomoc w tym wzgl ędzie. 
W miejscowo ści Cieszeniewo zosta ło zlikwidowane połączenie autobusowe z Po łczyna do 
Swidwina o godz. 11.30. Była to linia która zapewnia ła mieszkańcom nie posiadającym 
własnego samochodu oraz osobom starszym dojazd do Swidwina i powrót. Radny poprosi ł  
Wójta o informacj ę  na następnej sesji, co w tej sprawie mo że być  zrobione lub co zosta ło 
zrobione. 
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Ad. 9. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Nie zgłoszono zapytań . 

PRZERWA 13.00 - 13.10 

Ad. 10. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odniósł  się  do zapytania radnej Bożeny Wieczorek dotyczący 
drogi w Klępczewie. Powiedział , że nie rozmawia ł  ze strażnikiem gminnym, a chciałby poznać  
jego opinię  i na pewno do tego tematu wróci. 
Odnośnie jeziora w Kl ępczewie, Wójt powiedzia ł  że wystąpił  do Wojewody o jego przej ęcie, 
natomiast żadnej odpowiedzi jeszcze nie otrzyma ł . Wójt posiada opini ę  radcy prawnego że 
gmina nie może przystąpić  do przetargu by wydzierżawić  jezioro, w zwi ązku z tym jedyna droga 
to przej ęcie, ale za zgodą  organu do którego należy grunt. 

Odpowiadaj ąc na zapytanie radnego Antoniego Giluka dotycz ące zlikwidowanej linii 
autobusowej Wójt powiedział , że odpowie Pan Sebastian Basiejko, który te sprawy nadzoruje. 
Natomiast na następną  sesj ę  przekaże dodatkowe informacje. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że o tym iż  będzie problem z dowozem uczniów do szkó ł  
ponadpodstawowych by ła mowa w sierpniu na posiedzeniu komisji infastruktury w powiecie. 
W ustawie o finansowaniu zadań  o światowych mówi si ę , że zadaniem własnym gminy jest 
dowóz dzieci do szkó ł  podstawowych i szkó ł  specjalnych, natomiast tematu dowozu dzieci do 
szkół  ponadpodstawowych nie reguluje żadna ustawa. 
Sama sytuacja przewoźników na terenie powiatu świdwińskiego skomplikowała się , ponieważ  
tak naprawd ę  są  tu tylko dwie znacz ące firmy, które nie s ą  zainteresowane gdy ż  większość  linii 
jest nierentownych. Od wrze śnia br. przewoźnicy zrezygnowali z linii na dowóz osób do szkó ł  
ponadpodstawowych i mieszkańców gminy. Wójt próbował  interweniować  u przewoźnika, 
Prezesa PKS Gryfice. Stosowne dokumenty s ą  złożone w starostwie jeżeli chodzi o 
uruchomienie tych linii jako linii publicznych. Jednak PKS Gryfke pó źno złożył  dokumenty w 
starostwie i obecnie trwaj ą  uzgodnienia w innych gminach. Jak b ędzie zatwierdzona linia 
publiczna i starosta wyda decyzj ę  to uczniowie i mieszkańcy będą  mogli zabierać  się  tymi 
autobusami. Gmina w tych autobusach zakupi ła bilety miesięczne, a jeżeli będą  w nich miejsca, 
to jest zapewnienie od PKS Gryfice, że dzieci dojeżdżaj ące do szkół  średnich będą  zabierane już  
w najbliższym czasie. Osobno też  trwały rozmowy Wójta z innymi przewo źnikami, którzy 
stawiali warunek, że wszyscy mieszkańcy musieliby zapewni ć  że kupią  bilety u jednego 
przewoźnika. Natomiast nikt nie jest w stanie tego zapewni ć . 
Jeżeli chodzi o fundusz rozwoju przewozów autobusowych o charakterze u żyteczności 
publicznej to sytuacja jest troch ę  skomplikowana. Muszą  to być  linie nie istniej ące od trzech 
miesięcy, linie nierentowne, trzeba znale źć  przewoźnika który założy sobie minimalny zysk na 
poziomie 6-7%, musi to by ć  przewoźnik który spe łni wszystkie wymogi formalne i ustawowe, a 
i samorząd musi spe łnić  pięć  punktów na podstawie których wojewoda wyda decyzj ę  
pozytywną. Sprawa nie jest tak prosta, jak s łyszy się  w telewizji. Na terenie powiatu 
świdwińskiego jest problem z przewo źnikiem, który byłby tym zainteresowany. 
Ponadto starosta zosta ł  poproszony by w najbliższym czasie odby ła się  komisja, na którą  
przybędą  wszyscy przedstawiciele gmin, by razem popracowa ć  przy planie transportu 
zbiorowego. 
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Pan Rafal Terlecki uzupełniaj ąc powiedział , że na ich wniosek został  złożony wniosek o 
podj ęcie tematu na komisji infrastruktury rady powiatu, by zdiagnozowa ć  problem. Wiadomo, że 
taka sytuacja ma miejsce, ale nie wiadomo jak ona wygl ąda w poszczególnych gminach. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że naj łatwiej byłoby gdyby gmina mogła ująć  dowóz do 
szkó ł  ponadpodstawowych w przetargu, ale nie ma takiej mo żliwości. Gmina w postępowaniu 
przetargowym mo że uj ąć  tylko dzieci które ucz ęszczaj ą  do szkół  podstawowych. 

Pan Antoni Giluk powiedział , że mieszkańcy nie wiedzą  o problemach które zosta ły tu 
przedstawione, a s łyszą, czy czytaj ą  że samorządy powinny składać  wnioski o przywrócenie 
zlikwidowanych linii i wierz ą , że zostaną  one przywrócone. Natomiast, gdy s ą  problemy to 
trzeba szersze forum poinformowa ć , że nie jest tak łatwo i prosto. Radny stwierdzi ł , że to jest 
rola Wójta czy Starosty. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki stwierdził , że radny zrzuca problem na barki Wójta. Doda ł , że 
gmina nie ma swojego taboru i nie mo że sama uruchomić  linii. Błąd tkwi w systemie, a firma 
która wygrała przetarg na dowóz dzieci do szkó ł  podstawowych w ogóle nie jest zainteresowana 
tematem, gdyż  jest to dla nich nieop łacalne. 

Pani Agnieszka Tokarska powiedziała, że może w dobie przyszłych wyborów warto by łoby 
porozmawiać  z naszymi przedstawicielami w sejmie, by nie zapomnieli o ustawie która b ędzie 
regulowała dowóz m łodzieży do szkół . 

Pan Boles ław Helwig powiedział , że powiatowy zarząd dróg nie ma w Cieszynie chodnika, 
tylko przy przystanku mo że być  coś  co są  w stanie poprawić . 

Pan Krzysztof Kaszuba odniósł  się  do tematu drogi w Klępczewie. Powiedzia ł , że je śli strażnik 
gminny był  na miejscu to należy ustalić , by pojechał  i porozumiał  się  z rolnikiem, który tamt ędy 
jeździ. Radny stwierdzi ł , że rolnik nie ma wielkiego wyboru, ponieważ  drogą  polną  przez las nie 
wyjedzie, ale nie powinien jeździć  po chodniku gdzie jest sie ć  kanalizacyjna. 

Ad. 11. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł . 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie zasięgnięcia od 
Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników (tre ść  uchwały 
stanowi załącznik nr 3 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XI1192/2019 w sprawie zasi ęgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 
informacji o kandydatach na ławników zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustalenia 
maksymalnej liczby zezwoleń  na sprzedaż  napojów alkoholowych na terenie Gminy Swidwin 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 5 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XII/93/2019 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwole ń  na sprzedaż  
napoj ów alkoholowych na terenie Gminy Swidwin zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" 
(imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 6 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halma Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 po łożonego w budynku nr 8 w miejscowo ści Kluczkowo 
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oraz okre ślenie wysoko ści stawki bonifikaty od ceny sprzeda ży (treść  uchwały stanowi załącznik 
nr 7 do protoko łu). 
Uchwala Nr XII/94/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 
położonego w budynku nr 8 w miejscowo ści Kluczkowo oraz okre ślenie wysoko ści stawki 
bonifikaty od ceny sprzedaży została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 8 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie przyj ęcia 
Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2019-2024 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zauważyła, że plany wydatków na utrzymanie 
budynków i lokali komunalnych wed ług tego programu s ą  mizerne. W 2019 r. jest to 24.000 zł , 
dalej 15.000 z ł  i dalej 17.000 A. Przewodnicząca zapytała, czy zrobiona została jakakolwiek 
analiza potrzeb remontów tych budynków komunalnych? Z czego wynikaj ą  takie niskie kwoty? 
Wpływy z czynszów gmina ma na poziomie 56 tys. É. Gdy analizowano sprawozdanie z 
wykonania budżetu za I pó łrocze to na same środki żywnościowe wydano ok. 40 tys. zł , a chyba 
te budynki nie są  w tak dobrym stanie. 

Pani Anna Pietryka przyznała, że nakłady są  dosyć  nisko opisane, ale by ły analizowane 
wcze śniejsze nak łady na lokale gminne i w odniesieniu do poprzednich lat tak to zosta ło 
zapisane. Rozmawiano o tym na komisji i nie by ło sytuacji by zwiększyć  te środki. Tak to 
zostało wpisane. S ą  to dane szacunkowe. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przyznał , że są  to dane szacunkowe i jak wida ć  nie ma tu 
zaplanowanych gruntownych remontów lokali komunalnych. Takie s ą  możliwości budżetowe, 
natomiast gdy pojawi ą  się  sytuacje nieprzewidziane, to pieni ądze trzeba b ędzie znaleźć  w 
budżecie ograniczaj ąc działania w innych dzia łach. Ogólnie sytuacja mienia komunalnego jest 
zła. Tylko część  najemców remontuje lokale, a pozosta łe wymagaj ą  kapitalnego remontu. Poza 
tym niejednokrotnie lepiej sprzeda ć  lokal za przys łowiową  złotówkę  niż  remontować . 

Uchwała Nr XII/95/2019 w sprawie przyj ęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2019-2024 została przyj ęta głosami: „za" - 13 g łosów, 
„przeciw" - 1 glos (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 10 do protoko łu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawi ła uchwałę  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2019 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 11 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XII/96/2019 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2019 zosta ła 
przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 12 do 
protoko łu). 

Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Pan Lech Lipka, So łtys So łectwa Berkanowo powiedział , że gdy był  na dożynkach 
wojewódzkich w Trzebiatowie to zabrak ło mu na nich zarówno przedstawicieli gminy Swidwin, 
jak i przedstawicieli innych gmin z powiatu świdwińskiego. Dodał , że niejedna miejscowo ść  z 
powiatu świdwińskiego wypad łaby dużo lepiej od tych, które bra ły udział  w konkursie na 
najpiękniejszą  miej scowość . 
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Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 13.50 Przewodnicząca Rady Gminy 
Pani Amia Olejniczak zamkn ęła obrady XII/2019 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integralną  część  protokołu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

A iianejniczak 

Protokołowała 

Izabela Zhwojska 

Załączniki: 
1) Lista obecno ści. 
2) Informacja z dzia łalności Lokalnej Grupy Działania „Powiatu Swidwi ńskiego". 
3) Uchwała Nr XI1/92/2019 w sprawie zasi ęgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników. 
4) Imienny wykaz g łosowania w sprawie zasi ęgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników. 
5) Uchwała Nr XII/93/2019 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwole ń  na sprzedaż  napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Swidwin. 
6) Imienny wykaz głosowania w sprawie w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwole ń  na sprzedaż  

napojów alkoholowych na terenie Gminy Świdwin. 
7) Uchwała Nr XII/94/2019 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 2 po łożonego w 

budynku nr 8 w miejscowo ści Kluczkowo oraz okre ś lenie wysoko ści stawki bonifikaty od ceny sprzedaży. 
8) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 2 po łożonego 

w budynku nr 8 w miejscowości Kluczkowo oraz okre ś lenie wysokości stawki bonifikaty od ceny 
sprzedaży. 

9) Uchwała Nr XII/95/2019 w sprawie przyj ęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy na lata 2019-2024. 

10) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2019-2024. 

11) Uchwała Nr XII/96/2019 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2019. 
12) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2019. 
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